
Besvarelse af spørgsmål nr. 137 (Alm. del), som Sundhedsudvalget 
efter ønske fra Liselott Blixt (DF) har stillet til ministeren for 
sundhed og forebyggelse den 27. november 2008.

Spørgsmål 137:
"Ministeren bedes i forlængelse af svaret på S 244 indhente de manglende oplys-
ninger fra Region Sjælland, som vil gøre det muligt at besvare spørgsmålet."

Svar:
Jeg har anmodet Region Sjælland om oplysninger til brug for besvarelsen af 
spørgsmålet. Dog har den patient, der nævnes i begrundelsen for spørgsmål 244, 
ikke ønsket at få sit navn offentliggjort. Derfor finder jeg det rigtigst ikke at gengi-
ve oplysninger, som kan bruges til at identificere den pågældende patient.

Region Sjælland kan oplyse, at den omtalte sag ikke har baggrund i uklarhed om-
kring modtagelse af patienter mellem sygehusene i Region Sjælland, men derimod 
i uheldig kommunikation mellem lægevagt og sygehuse.

Patienten blev således ikke viderehenvist til Holbæk Sygehus, fordi Kalundborg 
Sygehus havde lukket for nye patienter, men fordi sygehuset ikke havde det specia-
le, der skulle undersøge patienten.

Kalundborg Sygehus har efterfølgende beklaget forløbet og understreget, at kom-
munikationen mellem lægevagt og sygehusene skal skærpes, så alle væsentlige 
oplysninger kommer frem i dialogen omkring patientindlæggelser.

Jeg kan henholde mig til oplysningerne fra Region Sjælland.
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